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Kaupunginvaltuusto 
 
Aika 04.12.2023 klo 14:05 - 17:48 
 
Paikka Valtuustosali 
 
Lisätietoja Kokoustauot klo 14.40-14.55 ja klo 17.25-17.35 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 126 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 4 
§ 127 Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 5 
§ 128 Esityslistan hyväksyminen 6 
§ 129 Kuloistenniityn päiväkoti, tarveselvityksen ja hankesuunnitelman 

hyväksyminen 
7 

§ 130 Talousarvion toteutuminen syyskuu 2023 13 
§ 131 Turun Seudun Vesi Oy:n osakkeenomistajien yksimielinen 

päätös koskien yhtiöjärjestysmuutosta sekä F-sarjan 
osakkeiden suunnattua maksutonta osakeantia yhtiön 
osakkeenomistajille ja osakassopimuksen kolmannen 
täydennyssopimuksen solmimista 

17 

§ 132 Valtuutettu Jani Suomisen ym. valtuutettujen aloite 
luonnonsuojelualueen perustamisesta Mälikkälä-Kuninkojan 
ikimetsään 

20 

§ 133 Valtuutettu Mikko Kangasojan ym. valtuutettujen aloite Pridestä 
luopumiseksi kaupungin osalta 

25 

§ 134 Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite translipun 
nostamisesta salkoon Priden kunniaksi 

28 

§ 135 Vuoden 2024 talousarvio ja taloussuunnitelma 2025-2026 31 
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Kaupunginvaltuusto 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Seikola Harri 1. varapuheenjohtaja  
 Suominen Heikki 2. varapuheenjohtaja  
 Suominen Jani 3. varapuheenjohtaja saapui klo 16.57 § 135 

aikana 
 Aaltonen Helinä jäsen  
 Aso Janne jäsen  
 Dahlgren Niko jäsen  
 Haavisto Erkki jäsen  
 Heiskari Jyrki jäsen  
 Jormanainen Juha jäsen  
 Kangasoja Mikko jäsen  
 Koivisto Mika jäsen saapui klo 15.53 § 135 

aikana 
 Korhonen Ari jäsen  
 Kosonen Kimmo jäsen  
 Laine Heikki jäsen  
 Lehto-Laurila Hannele jäsen  
 Lehtonen Aarre jäsen  
 Leinonen Ari jäsen poistui klo 16.33 § 135 

aikana 
 Lindqvist Emma jäsen  
 Maunula Markus jäsen  
 Moislahti Jonni jäsen  
 Parantainen Vesa jäsen  
 Parkko Tanja jäsen saapui klo 16.25 § 135 

aikana 
 Pulkkinen Jari jäsen  
 Rantala Jukka jäsen  
 Rintee Saila jäsen  
 Rosama Jarmo jäsen  
 Salonen Jari jäsen  
 Savola Eeva jäsen  
 Soiniitty Tapio jäsen  
 Suro Aleksi jäsen  
 Tammelin Mikko jäsen  
 Toivonen Niko jäsen  
 Tyyskänen Eveliina jäsen  
 Vuorinen Elisa jäsen  
 Våg Hans jäsen  
 Äikäs Niina jäsen  
 Hurmerinta Teija varajäsen poistui klo 16.25, saapui 

klo 16.33 § 135 aikana 
 Hellstén Juha varajäsen  
 Palonen Ari varajäsen  
 Salminen Veli-Matti varajäsen  
 Salonen Johanna varajäsen  
 Engström Kristiina varajäsen  
 Stenlund Nina varajäsen saapui klo 15.56 § 135 

aikana 
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 Löfgren Aki-Petteri varajäsen  
 
Poissa Laulumaa Janne 
 Efe Pirita 
 Grönblom Evert 
 Kivijärvi Anneli 
 Mero Jonna 
 Mylly Ella 
 Ollila Annika 
 
 
Muu Rantanen Satu kh:n edustaja  
 Kuorilehto Leia nuorisovaltuuston edustaja  
 Vainio Eero kaupunginjohtaja  
 Laakso Leena sivistysjohtaja  
 Mattila Samu kaupunkikehitysjohtaja  
 Kunttu Mikko vs. tekninen johtaja  
 Syvänen Piia henkilöstöjohtaja  
 Koskikallio Sami vt. talousjohtaja  
 Hakala Anni vt. tietohallintojohtaja  
 Ruohonen Mirkka viestintäjohtaja  
 Auvinen Ville IT-suunnittelija  
 Posio Suvi pöytäkirjanpitäjä  
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 Harri Seikola Suvi Posio 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
Käsitellyt asiat 126 - 135 §:t 
 
Pöytäkirjan tarkastus  
 
 Ari Korhonen Heikki Laine 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla alkaen 
08.12.2023  
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Kaupunginvaltuusto § 126 04.12.2023 
 
 

 

 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
  
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 126    
      
 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 127 04.12.2023 
 
 

 

 
Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 
  
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 127    
      
 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan valtuutetut Ari Korhonen 

ja Heikki Laine. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 128 04.12.2023 
 
 

 

 
Esityslistan hyväksyminen 
  
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 128    
      
 
Päätösehdotus Asiat käsitellään laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Sivistyslautakunta § 88 27.09.2023 
Kaupunginhallitus § 337 09.10.2023 
Infralautakunta § 105 07.11.2023 
Kaupunginhallitus § 405 20.11.2023 
Kaupunginvaltuusto § 129 04.12.2023 
 
 

 

 
Kuloistenniityn päiväkoti, tarveselvityksen ja hankesuunnitelman hyväksyminen 
 
Sivistyslautakunta 27.09.2023 § 88  
  
 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen ja sivistysjohtaja Leena Laakso, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kuloistenniityn alueen uudesta päiväkodista on laadittu yhdistetty 
tarveselvitys- ja hankesuunnitelma (liite). 
 
Sivistystoimiala on toteuttanut palveluverkkoselvityksen, jonka 
kaupunginvaltuusto on hyväksynyt marraskuussa 2019. Sivistyslautakunta 
on keväällä 2020 tehnyt päätökset palveluverkkoselvityksen mukaisten 
muutosten käyttöönotosta Raision kasvatuksen ja koulutuksen 
järjestämisessä. Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitys hyväksyttiin 
kaupunginvaltuustossa marraskuussa 2021. 
 
Sivistyslautakunnan päätöksen mukaisesti varhaiskasvatuksen ja 
perusopetuksen ikärakenteita muutetaan seuraavasti: 
 

1. Esiopetuksen järjestäminen siirretään päiväkodeista 2020-luvun 
aikana asteittain tapahtuvaksi perusopetuksen kouluissa. 

2. Vuosiluokkien 1–4 opetus järjestetään yhteisissä tiloissa ja tiiviissä 
yhteistyössä esiopetuksen kanssa. Toiminta toteutetaan 
lähipalveluna Raision eri alueilla ja käyttäen nykyisten alakoulujen 
tiloja. Esi- ja perusopetuksen oppilaan vaihe I (kesto 5 vuotta). 

3. Vuosiluokkien 5–9 opetus siirtyy tulevien yhtenäiskoulujen 
vastuulle. Opetus järjestetään uusissa kouluissa pääosin 
vuosiluokilla 5–6 luokanopettajien ja vuosiluokilla 7–9 
aineopettajien toimesta. Perusopetuksen oppilaan Vaihe II (kesto 5 
vuotta). 

 
Varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen tulevat peruskorjaus- ja 
uudisrakennushankkeet suunnitellaan ja toteutetaan jatkossa edellä 
mainittujen ikärakenne- ja aluemallin mukaisesti.  
 
Kaupungin kasvun ollessa tällä hetkellä aktiivista on ollut tarpeen päivittää 
palveluverkkoselvitys koulujen ja päiväkotien osalta. 
Palveluverkkoselvityksen päivitys toteutettiin keväällä 2023. 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi palveluverkkoselvityksen päivityksen 
syyskuussa 2023.  Infralautakunnan ja sivistyslautakunnan yhteinen 
seminaari on pidetty helmikuussa 2023 päiväkotirakentamisen yhteisistä 
näkemyksistä. Kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen esitteli hankkeen 
sivistyslautakunnalle syyskuussa 2023. 
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Sivistyslautakunta § 88 27.09.2023 
Kaupunginhallitus § 337 09.10.2023 
Infralautakunta § 105 07.11.2023 
Kaupunginhallitus § 405 20.11.2023 
Kaupunginvaltuusto § 129 04.12.2023 
 
 

 

Varhaiskasvatuksen toiminnan nykytila 
Raisiossa on 14 kunnallista päiväkotia, viisi ryhmäpäiväkotia sekä 11 
perhepäivähoitajaa. Tämän lisäksi seuraavissa kouluissa järjestetään 
esiopetusta varhaiskasvatuksen toimintana: Kerttulassa, Friisilässä, 
Ihalassa, Kuloisissa, Konsassa ja Kaanaassa. Yksityisiä 
palvelusetelituottajiksi hyväksyttyjä päiväkoteja on elokuussa 2023 3 kpl. 
 
Päiväkotipaikkoja on noin 930 lapselle (laskennassa ei ole mukana 
koulujen esiopetuspaikkoja). Lasten määrään vaikuttaa lasten ikärakenne. 
Yhdessä lapsiryhmässä voi olla enintään kolmen kasvattajan verran lapsia. 
Alle kolmevuotiaiden ryhmässä 12 lasta ja yli 3-vuotiaiden lasten ryhmässä 
21 kokoaikaisessa varhaiskasvatuksessa olevaa lasta. Kaikki ryhmätilat 
eivät mahdollista kolmen kasvattajan ryhmiä. Ryhmäpäiväkodeissa on 60 
paikkaa ja perhepäivähoidossa paikkoja on noin 48. Kotihoidontukea 
maksetaan noin 200 lapsesta (10/2022), yksityisen hoidon tuella on 32 
lasta (10/2022) ja palveluseteliä käyttää 220 lasta (10/2022). 
Päiväkotipaikat ovat tällä hetkellä jatkuvasti täynnä ja niistä on jopa pulaa. 
Asian tilapäiseksi ratkaisuksi aikaisemmin suljettu Pikkolo ryhmäpäiväkoti 
on otettu uudelleen käyttöön. Varppeen päiväkodille saatiin lisätilat, kun 
päiväkodin vastapäiselle tontille sijoitettiin kolmiryhmäinen 
moduulipäiväkoti Varppee 2. Nämä kolme ryhmää palvelevat tämän 
syksyn hoitopaikkavajetta ja paikat täyttyvät kaikki vuoden loppuun 
mennessä. Vaisaareen avattiin tammikuussa 2023 Kunnaankadun 
päiväkoti, jossa on tilat 40 lapselle. Elokuussa 2023 entinen yksityinen 
päiväkoti Tallebo muuttui kunnalliseksi päiväkodiksi, jossa toimii kaksi 
ryhmää. Päiväkodissa on myös esiopetusta. 
 
Tuleva kouluverkkomallin muutos ratkaissee nykyisellä väestömäärällä 
paikkaongelman osittain esikoululaisten siirtyessä alakoulujen kanssa 
samoihin tiloihin. Varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvityksen teon 
aikaan on ennustettu ikäluokkien pienenevän valtakunnallisesti ja 
alueellisesti. Jo silloin tiedossa ollut muuttoliikkeen alkava muutos otettiin 
huomioon selvityksessä ja ikäluokkien ennustetta korjattiin 
valtakunnallisesta ennusteesta ikäluokkien pienenemisen jyrkkyyden 
osalta. Tämän jälkeen väestömäärän kehitys on lähtenyt edelleen kasvuun 
ja uusia asuintaloja rakennetaan tällä hetkellä runsaasti.  
 
Varhaiskasvatusikäisistä lapsista on 76,4 % joko kunnallisessa tai 
yksityisen palveluntuottajan järjestämässä varhaiskasvatuksessa (lokakuu 
2022). Yli kolmevuotiaista lähemmäs 100 %. Lukuja muuttavat Ukrainasta 
muuttavat lapset. He eivät näy kaupungin väestöjärjestelmässä, mutta 
näkyvät varhaiskasvatuksen luvuissa. 
 
Hanke ja tavoitteet 
Kuloistenniityn alueelle on valmisteltu kaavamuutos, jonka toteutuessa 
Kuloistenniitylle rakentuu kokonaan uusi asuinalue. Kuloistenniityn 
palvelukorttelin asemakaavamuutostyö tuli vireille kaavoituskatsauksessa 
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29.3.2023. Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa (OAS) sekä 
asemakaavamuutoksen luonnosta käsiteltiin kaupunkikehitysjaostossa 
22.5.2023. OAS ja luonnoskartta olivat nähtävillä 30.5.-13.6.2023. 
Asemakaavamuutoksen ehdotus sekä siihen liittyvä kaavaselostus 
käsiteltiin kaupunkikehitysjaostossa 23.8.2023. Ehdotuskartta ja 
kaavaselostus ovat olleet nähtävillä 1.9.-15.9.2023. Nähtävillä olon jälkeen 
selostukseen ja kaavakartalle tehdään tarvittavat täydennykset sekä 
muutokset. Asemakaava on vaikutuksiltaan vähäinen, kaavan hyväksyy 
kaupunkikehitysjaosto. Asemakaavan voimaantulosta ilmoitetaan 
kuulutuksella kaupungin verkkosivuilla ja ilmoitustaululla. 
 
Uudelle alueelle tarvitaan varhaiskasvatuksen järjestämisen takaamiseksi 
uusi päiväkoti. Sijainti on uuden asuinalueen keskeisellä paikalla, 
kävelymatkan päässä kaikista alueelle tulevista kodeista sekä julkisen 
liikenteen runkoväylän varrella. Rakennuspaikka sijaitsee Raisiossa, 
korttelissa 6082, tontilla 7, Kuloistenniityn palvelukorttelin asemakaava-
alueella. Rakennusoikeutta on 2500 m², sallittu kerrosluku kaksi. Korttelin 
6082 tonttijakomuutos on vireillä.  
 
Päiväkodin pysäköinti-, saatto- ja huoltoliikennealue on varattu korttelin 
6082 tontille 6, jolle sijoittuu myös kaupan palveluille varatun tontin 5 
pysäköinti- ja huoltoliikenne.   
 
Päiväkotikorttelia palveleva kunnallistekniikka on rakennettu valmiiksi. 
 
Alustava aikataulu päiväkodin rakennushankkeelle: 

 syksy/2023 asemakaavaehdotuksen hyväksyminen  
 9-11/2023 tarveselvityksen ja hankesuunnitelman hyväksyminen, 

investointipäätös 
 12/2023–2/2024 kilpailutus ja urakoitsijavalinta 
 3/2024–5/2024 suunnittelu ja rakentamisen valmistelu 
 5/2024–7/2025 rakentaminen 
 9/2025 käyttöönotto 

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää 

 
1. hyväksyä Kuloistenniityn päiväkodin tarveselvityksen ja 
hankesuunnitelman, 
 
2. esittää sen edelleen hyväksyttäväksi kaupunginhallitukselle ja 
kaupunginvaltuustolle. 
 

Päätös Tuija Aso ehdotti, että sivistyslautakunta hyväksyy tarveselvityksen omalta 
osaltaan ja lähettää asian hankesuunnitelman osalta infralautakunnan 
käsiteltäväksi. Ehdotus raukesi kannattamattomana. 
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kaupunginhallituksen edustaja Jonni Moislahti saapui kokoukseen teams-
etäyhteydellä klo 17.14 tämän asian käsittelyn aikana. 
 
Varhaiskasvatusjohtaja Nina Ali-Keskikylä poistui klo 17.16 tämän asian 
käsittelyn jälkeen. 

 
 
Kaupunginhallitus 09.10.2023 § 337  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 
1. hyväksyy osaltaan Kuloistenniityn päiväkodin tarveselvityksen ja 
hankesuunnitelman, 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy Kuloistenniityn päiväkodin 
tarveselvityksen ja hankesuunnitelman. 
 

Päätös Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 
 
Kaupunginhallitus päättää lähettää Kuloistenniityn tarveselvityksen ja 
hankesuunnitelman infralautakunnan hyväksyttäväksi. Kaupunginhallitus 
käsittelee tarveselvityksen ja hankesuunnitelman infralautakunnan 
käsittelyn jälkeen. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun 
päätösehdotuksen. 
 
Sivistysjohtaja Leena Laakso poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 
jälkeen klo 16.55. 

 
 
Infralautakunta 07.11.2023 § 105  

 
Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 

 
Päätösehdotus Infralautakunta 

 
1. hyväksyy osaltaan Kuloistenniityn päiväkodin tarveselvityksen ja 
hankesuunnitelman 
 
2. esittää tarveselvityksen ja hankesuunnitelman edelleen hyväksyttäväksi 
kaupunginhallitukselle ja kaupunginvaltuustolle 
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3. esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen -valtuustolle, että tekninen 
johtaja ja kiinteistöpäällikkö valtuutetaan tekemään hankesuunnitelmaan ja 
sen liitteisiin tarvittaessa muutoksia rakennuksen teknisiin ominaisuuksiin 
rakennuskustannusten hallitsemiseksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 20.11.2023 § 405  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 
1. hyväksyy osaltaan Kuloistenniityn päiväkodin tarveselvityksen ja 
hankesuunnitelman, 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy Kuloistenniityn päiväkodin 
tarveselvityksen ja hankesuunnitelman, 
 
3. ehdottaa valtuustolle, että tekninen johtaja ja kiinteistöpäällikkö 
valtuutetaan tekemään hankesuunnitelmaan ja sen liitteisiin tarvittaessa 
muutoksia rakennuksen teknisiin ominaisuuksiin rakennuskustannusten 
hallitsemiseksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 129    
1319/10.03.02.00/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus 1. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy Kuloistenniityn päiväkodin 

tarveselvityksen ja hankesuunnitelman, 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että tekninen johtaja ja kiinteistöpäällikkö 
valtuutetaan tekemään hankesuunnitelmaan ja sen liitteisiin tarvittaessa 
muutoksia rakennuksen teknisiin ominaisuuksiin rakennuskustannusten 
hallitsemiseksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 

1 Kuloistenniityn päiväkoti, tarveselvitys ja hankesuunnitelma 
19.9.2023 
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Kaupunginhallitus § 417 27.11.2023 
Kaupunginvaltuusto § 130 04.12.2023 
 
 

 

 
Talousarvion toteutuminen syyskuu 2023 
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 417  
  
 Valmistelija: vt. talousjohtaja Sami Koskikallio, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Talousarvion toteutumista seurataan toimielimissä kuukausittain. 
Kaupunginhallitukselle laadittava raportti sisältää koko kaupungin 
tuloslaskelman lisäksi raportin käyttötalouden toteutumasta lautakunnittain 
toimintatuottojen, toimintakulujen ja toimintakatteen tasolla. Raportissa 
esitetään talousarvion toteutumisen lisäksi vertailu edelliseen vuoteen. 
Kaupunginvaltuustolle laaditaan talouden toteutuman raportti maaliskuun 
lopun, kesäkuun lopun sekä syyskuun lopun tilanteesta.  
 
Ohessa ovat tammi-syyskuun talouden toteutumaraportit, verotulojen 
kertymä, henkilöstö 30.9.2023 sekä jäähalliyhtiölle kohdistuvat kulut. 

Raision kaupungin tuloslaskelman toteutuminen syyskuu 2023 

Tasaisen käytön mukainen elokuun toteutuma on 75,00 %. 
Toteutumaprosentit esitetään oheismateriaaleina olevissa raporteissa. 

Toimintakate 

Toimintatuottojen ja toimintakulujen erotuksena syntyvä toimintakate oli 
syyskuussa noin -42,5 miljoonaa euroa ja se toteutui noin 4,0 miljoonaa 
euroa laskennallista talousarviota paremmin. Toteutumaprosentti oli 68,6 
%. 

Lautakuntien toimintakatteet toteutuivat laskennallista talousarviota 
paremmin kaikkien lautakuntien osalta. 

Kaupunginhallituksen toimintatuottojen toteutuma oli tammi-syyskuussa 
noin 0,5 miljoonaa euroa laskennallista talousarviota suurempi. Tuottojen 
toteutumaan vaikuttivat KH konsernin maltillisesti toteutuneet pysyvien 
vastaavien hyödykkeiden luovutusvoitot. Koko vuoden osalta 
luovutusvoittojen arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti. Muita 
merkittäviä eriä ovat laskennallista talousarviota paremmin toteutuneet tuet 
ja avustukset sosiaaliturvarahastoilta sekä muut tuotot. KH 
kaupunkikehityksen maa- ja vesialueiden vuokrat toteutuivat tammi-
syyskuussa laskennallista talousarviota paremmin. Sekä 
tontinmyyntitulojen että maa- ja vesialueiden vuokratulojen arvioidaan koko 
vuoden osalta toteutuvan talousarvion mukaisesti. Myös pakolaisten 
toimeentulokorvaukset toteutuivat yli laskennallisen talousarvion. 

Kaupunginhallituksen toimintakulut toteutuivat tammi-syyskuussa 
kokonaisuudessaan noin 0,7 miljoonaa euroa arvioitua pienempinä, 
toteutumaprosentin ollessa 69,0 %. Kaupunginhallituksen toimintakulujen 
laskennallista talousarviota positiivisempaan toteutumaan vaikutti 
merkittävimmin asiantuntijapalvelujen ja työllisyysvarauksen talousarviota 
pienemmät kulut. 
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Lupalautakunnan toimintatuottojen toteutuma oli tammi-syyskuussa 
laskennallista talousarviota pienempi 0,1 miljoonaa euroa. Osa 
lupalautakunnan tuotoista tulee laskutusrytmin vuoksi viiveellä ja tuottojen 
toteutuma tasoittuu vuoden edetessä. Lupalautakunnan toimintakulut 
toteutuivat laskennallista talousarviota pienempinä 0,1 miljoonaa euroa. 
Toimintakate toteutui laskennallista talousarviota paremmin, 
toteutumaprosentin ollessa 63,5 %. 

Infralautakunnan toimintatuottojen toteutuma oli noin 0,3 miljoonaa euroa 
laskennallista talousarviota suurempi. Laskennallista talousarviota 
suurempaan tuottojen määrään vaikutti merkittävimmin muut tuet ja 
avustukset valtiolta. Toimintakulut toteutuivat noin 1,9 miljoonaa euroa 
laskennallista talousarviota pienempinä. Merkittävimmät alitukset 
aiheutuivat henkilöstökuluista, kunnossapidon kustannuksista, sähkön ja 
kaasun kustannuksista, jätevesimaksusta, matkustus- ja 
kuljetuspalveluista, rakennusten ja huoneistojen vuokrista sekä muusta 
materiaalista. Toimintakate toteutui talousarviota paremmin, 
toteutumaprosentin ollessa 60,8 %. 

Sivistyslautakunnan toimintatuotot toteutuivat laskennallista talousarviota 
paremmin noin 0,5 miljoonaa euroa pääosin valtiolta saatujen tukien ja 
avustusten johdosta vaikkakin myyntituotot kunnilta alitti laskennallisen 
talousarvion. Tuottojen toteutuma oli kokonaisuudessaan hieman 
edellisvuoden tammi-syyskuun toteutumaa pienempi. Toimintakulut 
toteutuivat laskennallista talousarviota noin 0,3 miljoonaa euroa 
suurempina. Henkilöstökulujen toteutuma ylitti hieman laskennallisen 
talousarvion. Palvelujen ostojen toteutuma ylitti laskennallisen 
talousarvion. Toimintakate toteutui talousarviota paremmin, 
toteutumaprosentin ollessa 74,3 %. 

Vapaa-aikalautakunnan toimintatuotot toteutuivat 0,1 miljoonaa euroa 
laskennallista talousarviota suurempina. Toimintakulut toteutuivat noin 0,2 
miljoonaa euroa laskennallista talousarviota pienempinä. Toimintakate 
toteutui talousarviota paremmin, toteutumaprosentin ollessa 66,9 %. 

Koko kaupungin toimintatuottojen toteutuma oli tammi-syyskuussa 14,5 
miljoonaa euroa. Toimintatuotot toteutuivat kokonaisuudessaan noin 1,4 
miljoonaa euroa laskennallista talousarviota paremmin ja noin 20,9 
miljoonaa euroa heikommin kuin edellisvuonna. Toimintatuotot toteutuivat 
1,2 miljoonaa euroa paremmin verrattuna edelliseen vuoteen ilman 
sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan toteutumaa. 

Koko kaupungin toimintakulujen toteutuma oli tammi-syyskuussa noin -
57,0 miljoonaa euroa ja ne toteutuivat noin 2,6 miljoonaa euroa 
laskennallista talousarviota paremmin. Toimintakuluista henkilöstökulut 
olivat -36,5 miljoonaa euroa ja ne alittivat laskennallisen talousarvion 
infralautakunnan ja vapaa-aikalautakunnan osalta. Henkilöstökulut ylittivät 
laskennallisen talousarvion kaupunginhallituksen, lupalautakunnan sekä 
sivistyslautakunnan osalta. Toinen iso kululaji, palvelujen ostot, toteutuivat 
-11,7 miljoonan euron suuruisena alittaen laskennallisen talousarvion 1,2 
miljoonalla eurolla.  
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Verotulot 

Kaupungin verotulot toteutuivat tammi-syyskuussa noin 3,2 miljoonaa 
euroa laskennallista talousarviota paremmin. Yhteensä verotuloja kertyi 
noin 49,2 miljoonaa euroa (vuonna 2022 88,5 M€). Kunnallisveroa kertyi 
noin 37,2 miljoonaa euroa (vuonna 2022 74,6 M€) ja yhteisöveroa noin 5,6 
miljoonaa euroa (vuonna 2022 7,8 M€). Kiinteistöveron kertymä oli noin 6,4 
miljoonaa euroa (vuonna 2022 6,1 M€).  

Verohallinnon mukaan ansio- ja pääomatuloveroja tilitettiin syyskuussa 
koko maan tasolla 1,1 prosenttia edellisvuotta vähemmän. Tilitysmäärän 
alentumisen taustalla olivat pääosin veronpalautusten kasvu sekä 
jäännösverojen lasku. Tilitysmäärää lisäsivät ennakonpidätykset palkoista. 

Vuoden 2023 koko maan yhteisöverojen tilitykset laskivat syyskuussa 
edellisvuoteen nähden 24,0 prosenttia. Tilitysmäärän lasku johtuu 
enimmäkseen vuoden 2023 ennakkoverojen tilityksien alentumisesta 
verrattuna edelliseen vuoteen. Lisäksi tilitysmäärää alentaa vuoden 2022 
kasvaneet veronpalautukset sekä lisäennakoiden lasku. 

Kiinteistöverojen osalta tilitykset kasvoivat 4,7 prosenttia edellisvuoden 
tilanteeseen verrattuna. Kasvua selittävät maksuunpanomäärän kasvu ja 
verotuksen valmistumisen jaksottuminen. 

Valtionosuudet 

Valtionosuudet toteutuivat tammi-syyskuussa 2,4 miljoonaa euroa 
laskennallista talousarviota paremmin. Valtionosuudet olivat tammi-
syyskuussa noin 10,5 miljoonaa euroa. Edellisvuoden syyskuuhun 
verrattuna laskua oli noin 18,9 miljoonaa euroa. 

 
Vuosikate ja tuloslaskelman toteutuminen  

Vuosikate toteutui tammi-syyskuussa 17,5 miljoonan euron suuruisena. 
Vuosikatteen toteutuma oli noin 9,4 miljoonaa euroa laskennallista 
vuosikatetta parempi ja noin 3,7 miljoonaa euroa edellisvuoden tammi-
syyskuun vuosikatetta parempi. Vuosikatteen hyvään toteutumaan 
vaikuttivat myönteisesti aiemmin esitetyt erät: toimintakatteen, verotulojen 
ja valtionosuuksien talousarviota parempi toteutuma.  

Poistot toteutuivat 0,3 miljoonaa euroa laskennallista talousarviota 
pienempinä, ollen noin -5,6 miljoonaa euroa.  

Tuloslaskelma toteutui kokonaisuudessaan tammi-syyskuussa 11,9 
miljoonan euron suuruisena. Edellisen vuoden tammi-syyskuun tulos oli 
8,0 miljoonaa euroa. 
 
Investoinnit 
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Investointimenot olivat tammi-syyskuussa noin -13,5 miljoonaa euroa 
toteutumaprosentin ollessa 57,4 %. Investointimenojen toteutuma oli noin 
6,1 miljoonaa euroa suurempi kuin edellisvuonna vastaavana ajankohtana. 
Laskennallisen toteutuman mukainen investointimenojen toteutuma olisi 
tammi-syyskuussa -17,7 miljoonaa euroa. 

 
Investointien nettomenot olivat tammi-syyskuussa -12,6 miljoonaa euroa. 
 
Vuoden 2023 tulosennuste 
 
Alkuperäisessä talousarviossa vuoden 2023 tilikauden ylijäämäksi arvioitiin 
noin 3,2 miljoonaa euroa. Muutettu talousarvio on tällä hetkellä noin 2,9 
miljoonaa euroa ylijäämäinen. Kaupungin vuoden 2023 tuloksen 
ennustetaan toteutuvan talousarviota paremmin. 
 
Kaupunginhallituksen tuottojen ja kulujen odotetaan toteutuvan 
talousarvion mukaisesti, samoin infralautakunnan. 
 
Lupalautakunnan osalta toimintatuotoissa ollaan alle laskennallisen 
talousarvion, mutta laskutussykleistä johtuen tulot tasaantuvat loppuvuotta 
kohden. Toimintakuluissa ollaan alle laskennallisen talousarvion. 
 
Sivistyslautakunnan osalta puolestaan tämän hetkinen ennuste on, että 
talousarviossa pysytään. 
 
Vapaa-aikalautakunnan osalta tulotavoite saavutetaan ja voidaan mennä 
hieman ylikin. Toimintakuluissa alitetaan reilusti talousarvio. Lisämenoja 
voi tosin loppuvuonna tulla talvesta riippuen. 
 
Verotulot ja valtionosuudet ovat toteutumassa arvioitua paremmin. 
Korkotuotot toteutuvat talousarvion mukaisesti, mutta korkokuluissa 
ylitetään budjetti. Rahoitustuotot ja –kulut yhteensä on toteutuman osalta 
vain 46,1 % ja toteutumaa painaa alaspäin juurikin korkokulujen suuri 
osuus. 
 
Vaikka Raision kaupungin tulosennuste tämän hetkisen tiedon valossa 
näyttäisi olevan huomattavasti parempi kuin muutetun talousarvion 
mukainen tulos, yleinen talouskehitys sekä kustannusten kehitys sisältävät 
maailmantilanteen vuoksi paljon epävarmuustekijöitä. Tällä on 
vaikutuksensa myös talouden ennustamiseen sekä lyhyellä että pitkällä 
aikavälillä. Kustannusten ja korkojen kehitys luo epävarmuutta vuoden 
2023 tuloksen arviointiin sekä tulevan talousarviovuoden arviointiin. 
Ennusteet tehdään ennustehetkellä saatavilla olevaan tietoon perustuen. 
 
Edellä mainitut ennusteen erät huomioiden kaupungin vuoden 2023 
tulosennuste olisi varovaisuusperiaatetta noudattaen noin yhdeksän 
miljoonaa euroa ylijäämäinen. Lisäksi loppuvuonna esimerkiksi 
lomapalkkavarauksen käsittely muuttaa lukuja suuntaan tai toiseen eikä 
sen vaikutusta tässä vaiheessa vielä tiedetä. 
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Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee talousarvion toteutumisen syyskuu 2023 
tiedokseen ja esittää valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä 
talousarvion toteutumisen syyskuu 2023 tiedokseen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 130    
448/02.02.02/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä talousarvion 

toteutumisen syyskuu 2023 tiedokseen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Oheismateriaali 

Toteumaraportit tammi-syyskuu 2023 
Verotulojen kertymä 1.1.-30.9.2023 
Jäähalliyhtiölle kohdistuvat kulut 30.9.2023 
Henkilöstö 30.9.2023 
Lautakunnissa käsitellyt talouden toteumat 9/2023 
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Turun Seudun Vesi Oy:n osakkeenomistajien yksimielinen päätös koskien 
yhtiöjärjestysmuutosta sekä F-sarjan osakkeiden suunnattua maksutonta osakeantia yhtiön 
osakkeenomistajille ja osakassopimuksen kolmannen täydennyssopimuksen solmimista 
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 418  
  
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Eero Vainio ja hallintojohtaja Suvi Posio, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Turun Seudun Vesi Oy:n osakkaat käsittelivät osakaskokouksessa 
19.6.2023 Halisten varalaitoksen rakentamista ja tähän liittyvää 
kustannusvastuuta. Kokouksessa yhtiön toimitusjohtaja Aki Artimo kertoi, 
että yhtiön täytyy melko pian tehdä vähintään osaratkaisut varalaitoksen 
urakkamuodosta ja stabilointiurakan käynnistämiseksi, jotta yhtiö pysyy 
esitetyssä aikataulussa. Osakkaat päättivät edistää Halisten 
varalaitosinvestointia ns. ”minimimallin” mukaisesti siten, että yhtiön 
osakkeenomistajat vastaisivat Halisten varalaitosinvestoinnin 
kustannuksista siinä keskinäisessä suhteessa, jossa ne kuluttavat yhtiön 
tuottamaa vettä.     
 
KPMG laati 19.6.2023 pidetyn osakaskokouksen jälkeen luonnoksen 
yhtiöjärjestysmuutoksesta sekä kolmannesta osakassopimuksen 
täydennyssopimuksesta, joissa huomioidaan tarvittavat muutokset Halisten 
varalaitosinvestoinnin edellä mainitun ns. ”minimimallin” 
mahdollistamiseksi. Lisäksi KPMG laati tarvittavat osakeantiasiakirjat, joilla 
yhtiön Halisten varalaitosinvestointia varten luodun yhtiön yhtiöjärjestyksen 
5.8 §:n mukaisen F-osakesarjan osakkeita annetaan suunnatulla 
maksuttomalla osakeannilla yhtiön osakkeenomistajille niiden viime 
toimintavuoden veden kulutuksen mukaisessa suhteessa.   
 
Osakaskunnat hyväksyivät valmistellut asiakirjat edelleen kuntien 
päätöksentekoon vietäviksi osakaskuntien sähköpostikokouksessa. 
Kokouksessa päätettiin, että päätös yhtiöjärjestyksen muutoksesta sekä F-
sarjan osakkeita koskevasta suunnatusta maksuttomasta osakeannista 
tehdään yksimielisenä osakkeenomistajien päätöksenä ja että samassa 
yhteydessä, kun allekirjoitetaan osakkeenomistajien päätöspöytäkirja, 
allekirjoitetaan myös osakassopimuksen täydennyssopimus sekä F-sarjan 
osakkeita koskevat merkintälistat, joilla osakkeenomistajat merkitsevät 
yhtiön F-sarjan osakkeita. 
 
Vuoden 2022 osakaskuntakohtaisen vedenkulutuksen perusteella Raision 
kaupungin osuus uudesta F-osakesarjasta on 7,63 % ja 4699 kappaletta F-
sarjan osakkeita. Osakassopimuksen täydennyssopimuksen luvussa 
kolme on kuvattu tarkemmin mekanismi, jonka avulla F-sarjan osakkeiden 
omistusosuudet muutetaan vuosittain vastaamaan osakkaiden todellista 
vedenkulutusta. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se 
 
1) hyväksyy liitteenä olevan osakassopimuksen täydennyssopimuksen 
 
2) hyväksyy Turun Seudun Vesi Oy:n yhtiöjärjestykseen esitetyt muutokset 
Raision kaupungin puolesta 
 
3) päättää puoltaa Turun Seudun Vesi Oy:n suunnattua maksutonta 
osakeantia, jossa F-sarjan osakkeita annetaan merkittäväksi yhtiön 
osakkeenomistajille  
 
4) hyväksyy, että Raision kaupunki merkitsee Turun Seudun Vesi Oy:n 
uuden yhtiöjärjestyksen kohdan 5.8 §:n mukaisia F-sarjan osakkeita 
vedenkulutuksensa mukaisessa suhteessa (v. 2022 vedenkulutus 7,63 %) 
 
5) valtuuttaa kaupunginjohtajan tekemään tarvittavia vähäisiä muutoksia 
liitteenä oleviin asiakirjoihin ja allekirjoittamaan ne Raision kaupungin 
puolesta 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 131    
193/14.05.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää valtuustolle, että se 

 
1) hyväksyy liitteenä olevan osakassopimuksen täydennyssopimuksen 
 
2) hyväksyy Turun Seudun Vesi Oy:n yhtiöjärjestykseen esitetyt muutokset 
Raision kaupungin puolesta 
 
3) päättää puoltaa Turun Seudun Vesi Oy:n suunnattua maksutonta 
osakeantia, jossa F-sarjan osakkeita annetaan merkittäväksi yhtiön 
osakkeenomistajille  
 
4) hyväksyy, että Raision kaupunki merkitsee Turun Seudun Vesi Oy:n 
uuden yhtiöjärjestyksen kohdan 5.8 §:n mukaisia F-sarjan osakkeita 
vedenkulutuksensa mukaisessa suhteessa (v. 2022 vedenkulutus 7,63 %) 
 
5) valtuuttaa kaupunginjohtajan tekemään tarvittavia vähäisiä muutoksia 
liitteenä oleviin asiakirjoihin ja allekirjoittamaan ne Raision kaupungin 
puolesta 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Liitteet 
2 Osakkeenomistajien yksimielinen päätös, muutettu yhtiöjärjestys, 

listaus osakeannissa annettavista osakkeista ja F-sarjan osakkeiden 
merkintälista 

3 Toinen osakassopimuksen täydennyssopimus 
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Valtuutettu Jani Suomisen ym. valtuutettujen aloite luonnonsuojelualueen perustamisesta 
Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsään 
 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 118  
  
 Valtuutettu Jani Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 
”Joukko raisiolaisia ja turkulaisia järjestöjä esitti neljä vuotta sitten 
lokakuussa 2018 kuntalaisaloitteessa suojelualueen perustamista 
Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsän alueelle. Suuresta kannatuksesta 
huolimatta suojelualue jäi tuolloin perustamatta. 
 
Kaikki Etelä-Suomen korpiluontotyypit on arvioitu uhanalaisiksi Suomen 
luontotyyppien uhanalaisuus 2018 -arvioinnissa. Suomen Luontopaneelin 
eli ympäristöministeriön asettaman monitieteellisen asiantuntijaryhmän 
selvityksen mukaan luonnon monimuotoisuuden turvaamiseksi jokaisen 
kunnan alueella tulisi olla tiukasti suojeltua aluetta 10 prosenttia. Juuri 
saamastamme valtuustoaloitteen vastauksesta käy ilmi, että Raisiossa on 
yhteensä vain 2,4 prosenttia suojeltuja luontoalueita. Mälikkälä-Kuninkojan 
ikimetsän viereen rakentuu parhaillaan Raision käyntikortiksikin nimetty 
alue Kuloistenniitty 1, joka saa pian seuraa metsän toiselle puolelle 
tulevasta Kuloistenniitty 2:sta. Kaavoituksen yhteydessä tehtiin laaja 
luontoselvitys ja nyttemmin Turun kaupunki on teettänyt lisäselvityksiä 
alueen luontoarvoista, jotka on todettu merkittäviksi. Raisio on lisäksi pinta-
alaltaan pieni kaupunki. Tästä syystä metsiemme määrä on varsin 
rajallinen, ja niiden säilyminen myös tuleville sukupolville on meidän 
päättäjien vastuulla ja kaupungin tahtotilasta kiinni. Edellä mainittujen 
asioiden perusteella Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsä kuuluu pikaista 
suojelua tarvitseviin raisiolaisiin luontokohteisiin.  
 
Turun kaupunki on pormestariohjelmassaan päättänyt perustaa alueelle 
luonnonsuojelualueen ja metsää kunnostetaan parhaillaan yhdessä 
Valonian kanssa palauttamalla korven vesitaloutta lähemmäs luonnontilaa. 
Hanketta rahoittavat myös maa- ja metsätalousministeriö sekä 
ympäristöministeriö. Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsä kuului 
kokonaisuudessaan Raisioon vuoteen 1949 asti ja se on virkistysalueena 
suosittu ja helposti sekä turkulaisten että raisiolaisten saavutettavissa, 
joten Raisiolla on syytä osallistua Turun rinnalla tämän vanhan raisiolaisen 
metsän suojeluun. Suojelu ei estä metsän virkistyskäyttöä. 
 
Vihreä valtuustoryhmä esittää, että Raision kaupunki osallistuu osaltaan 
Mälikkälä-Kuninkojan metsäalueen suojelemiseen perustamalla 
luonnonsuojelualueen Raision puoleiseen metsään ja hakee tarvittaessa 
avustusta suojelutyön aloittamiseksi. Tämä toteuttaa Raision kaupungin 
strategiaa kestävyyden, ekologisuuden ja luonnon monimuotoisuuden 
huomioon ottamisesta toiminnassa ja päätöksenteossa. 
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Raisiossa 10.10.2022 
 
Jani Suominen Saila Rintee 
Ella Mylly  Niko Toivonen 
Jonna Mero  Emma Lindqvist 
Eveliina Tyyskänen Teija Hurmerinta 
Eeva Savola  Terhi Valkeejärvi 
Mikko Tammelin Pirita Efe” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 17.10.2022 § 350  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen kaupunkikehitysjaoston 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunkikehitysjaosto 25.10.2023 § 76  
  
 Valmistelija: kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Kaupungin strategiassa missionamme on olla Kestävän kasvun rohkea 
rakentaja. Tämän lisäksi strategian yhteydessä hyväksytyssä visiossamme 
vuodelle 2035 on todettu, että olemme vehreä ja vetovoimainen uuden 
sukupolven kasvukaupunki. Samaisen strategian tavoitteissa todetaan, 
että otamme kestävyyden, ekologisuuden ja luonnon monimuotoisuuden 
huomioon toiminnassamme ja päätöksenteossamme. 
 
Raisiossa huolehditaan vastuullisesti niin ympäristöstä kuin ihmisistä. 
Raisio on nykyiselläänkin vehreä ja luontoa arvostava kaupunki, jossa 
luonnontilaiset sekä rakennetut viheralueet täydentävät toisiaan. Myös 
tulevan uudistettavan kaupunkikeskustan kantavana teemana on 
osayleiskaavatyön mukaisesti niin sanotun vihreän nauhan jatkuminen 
keskustan halki, läpi Raision. 
 
Kaupunki omistaa tuoreimman tiedon mukaan 5,86 km2 (11,7 % kaupungin 
pinta-alasta) metsää, josta talousmetsää on 1,76 km2 ja taajamametsää/ 
lähimetsää on 4,1 km2. Metsät toimivat kaupunkilaisten lähivirkistysalueina 
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ja niissä ylläpidetään alueille ominaista, turvallista ja viihtyisää 
maisemakuvaa. Kaupungin alueella suojeltuja metsäalueita on 
nykyisellään lähinnä yksityisten maanomistajien omistamilla alueilla ja niitä 
on verraten vähän. 
 
Kaupungin metsien hoidon yleiset periaatteet on viimeisimmillään linjattu 
kaupunkikehitysjaostossa 26.9.2022 § 42. Kaupungin metsien hoidon 
tavoitteena on metsämaiseman ja alkuperäisen luonnon, kasvillisuuden ja 
eläimistön säilyttäminen ja ulkoilumahdollisuuksien turvaaminen. Metsiä 
hoidetaan jatkuvan kasvatuksen keinoin, jotta metsä pysyy peitteisenä. 
Aloitteessa esitetty metsäalue on nykyisellään kaupungin 
hoitotoimenpiteiden ulkopuolella eikä metsän nykykäyttöä häiritseviä 
toimenpiteitä ole suunnitteilla. 
 
Raision kaupungin alueella on useita luontoalueita, joiden pääasiallinen 
käyttötarkoitus on nykyisellään sekä tulevaisuudessa tarkoitettu 
virkistyksen ja lähiluonnon käyttäjien tarpeisiin. Näiden alueiden osalta on 
aikaisemmin pääosin toimittu niin, ettei alueita ole asemakaavoitettu, vaan 
ne on jätetty vaille toimintaa ja käyttötarkoitusta osoittavaa 
kaavamerkintää. On kuitenkin tarkoituksenmukaista osoittaa myös tällaiset 
alueet jatkossa kaavakartalle, jolloin kaupunkilaisillekin osoitetaan alueiden 
nykyistä ja tulevaa käyttötarkoitusta nykyistä selkeämmin ja avoimemmin.  
 
Kaupungin yleiskaavoitustyö etenee vuoden 2024 aikana toteutettavalla 
yleispiirteisellä luontoselvityksellä. Selvityksen tarkoituksena on paikallistaa 
osana laaja-alaista valmistelutyötä luontoarvoiltaan tärkeät ja täten myös 
säilytettävät alueet. Ensimmäisinä nostoina tällaisista potentiaalisista 
alueista on kaavoitusohjelmassa vuosille 2024-2026 nostettu vuoden 2024 
strategisina kehittämisalueina Kuuanvuori, Haunisten altaan ympäristö 
sekä Kuloistenmetsä. Muun muassa tulevina vuosina vireille tulevan 
Kuuanvuoren kaavahankkeessa on tarkoitus tutkia alueen luonto- ja 
virkistysarvot ja säilyttää Kuuanvuoren ympäristö kaupungin 
keskusmetsänä. 
  
Kuloistenmetsän kaavahanke on tarkoitus asettaa vireille 
kaavoituskatsauksessa vuoden 2024 alussa. Kaavan keskeisenä 
tavoitteena on kartoittaa kevyen liikenteen väylän tarkka sijainti 
Kuloistenniityn asuinalueelta Myllylle päin. Kevyen liikenteen väylän ei 
odoteta ulottuvan kaupungin metsäalueille eikä vaarantavan alueen 
virkistyskäyttöä. Mahdollinen Mälikkälä-Kuninkojan metsän suojeleminen 
on syytä arvioida ja ratkaista osana Kuloistenmetsän kaavahanketta. Mikäli 
edellä mainittu yhteiskuntarakenteen eli pyörätieyhteyden rakentaminen ei 
suojelupäätöksellä vaarannu, ei valtuustoaloitteessa mainitun metsäalueen 
suojelulle ole estettä. Mikäli suojelu toteutetaan vastaavanlaisella mallilla 
kuin Turussa, sallisi se edelleen metsän käytön niin liikkumiseen, 
sienestämiseen ja marjastamiseen kuin monipuoliseen kuntoiluun sekä 
hiihtämiseen. 
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Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunkikehitysjaosto antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 

vastauksen. 
 

Päätös Mikko Kangasoja saapui kokoukseen asian käsittelyn aikana klo 16.07. 
 
Kaupunginjohtaja teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen:  
Kaupunkikehitysjaosto antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen sekä ehdottaa, että Mälikkälä-Kuninkojan metsä suojellaan 
kaupungin 50-vuotisjuhlatoimena vuonna 2024.  
 
Muutettu päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
 
Kaupunginhallitus 20.11.2023 § 406  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus  

 
1. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että Mälikkälä-Kuninkojan metsä suojellaan 
kaupungin 50-vuotisjuhlatoimena vuonna 2024. 
 

Päätös Kaupunginjohtaja muutti päätösesitystään seuraavasti: 
 
Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Kuloistenmetsän 
(ent. Mälikkälä-Kuninkoja) suojelualue perustetaan kaupungin 50-
vuotisjuhlatoimena vuonna 2024.  
 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan muutetun 
päätösesityksen. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 132    
1818/11.05.02/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Kuloistenmetsän (ent. Mälikkälä-

Kuninkoja) suojelualue perustetaan kaupungin 50-vuotisjuhlatoimena 
vuonna 2024. 
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Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Mikko Kangasojan ym. valtuutettujen aloite Pridestä luopumiseksi kaupungin 
osalta 
 
Kaupunginvaltuusto 04.09.2023 § 97  
  
 Valtuutettu Mikko Kangasoja jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Raisio liputtaa Prideä nykyään vuosittain. Sen myötä hyväksytään ja 

levitetään oikeiden asioiden lisäksi jopa vaarallisia ilmiöitä. 
 
 Pride on muuttunut seksuaalivähemmistöjen järjestöstä painokkaasti 

sukupuolivähemmistöjen poliittisesti vihervasemmistolaiseksi järjestöksi. 
Nyt on siis suljettu ulos ne, jotka olivat taannoisesta translaista eri mieltä 
kuin SETA. Järjestö ei siis suvaitse eriäviä mielipiteitä, minkä seurauksena 
on syntynyt kilpailevia seksuaalivähemmistöjen järjestöjä. 
Mielipidetotalitarismin sijaan tarvitsemme aitoa vuoropuhelua. 

 
 Pride ajaa pontevasti rajuja hormoni- ja leikkaushoitoja sukupuolestaan 

epävarmoille, vaikka merkittävät alan lääkärit ovat eri mieltä. Uhreja ovat 
etenkin teinitytöt, joiden keskuudessa on yhä useammin jopa muotia haluta 
olla poika. Tiedetään kuitenkin, että tällainen teini-iässä syntynyt tunne ei 
ole pysyvä ja vastaavasti lapsuudesta asti koettu tunne on sitä 
todennäköisempää, mitä traumaattisempia ihmissuhteita lapsuudessa on 
ollut. Tällöin siis monilla syyt sukupuolidysforiaan ovat psykologisia, 
eivätkä fyysisiä. Ne syyt tietenkin pitäisi hoitaa ensin, mutta Pride ajaa yhä 
nuoremmille rajuja hoitoja aivan liian yksisilmäisesti. Hoitojaan katuvia 
syrjitään ja leimataan. Lisäksi henkisten ongelmien todelliset syyt jäävät 
hoitamatta. 

 
 Priden ympärillä on toinenkin ilmiö, joita ei voi suvaita. Helsingissä vasta 

peruttiin kohun takia elokuva, joka kertoi lapsi-drag-esiintyjistä. Elokuvan 
otteista käy ilmi, että yleisönä on etenkin keski-ikäisiä miehiä, joilla on 
poikkeuksellisen voimakkaita mieltymyksiä lapsiin. On hyvin vaikea 
kuvitella, että tuollainen suojelisi tai kehittäisi lapsia. 

 
 Esitämme, että pitääkseen etäisyyttä mainittuihin ilmiöihin, Raision 

kaupunki ei jatkossa osallistu Prideen tai irtisanoutuu niistä lapsia ja nuoria 
suojellakseen sekä kertoo osallistumisesta tähän mennessä aiheutuneet 
kustannukset. 

 
 4. syyskuuta 2023  
 
 Mikko Kangasoja Mikko Tammelin 
 Heikki Suominen Pirita Efe 
 Mika Koivisto  Jyrki Heiskari 
 Tapio Soiniittty Evert Grönblom” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 18.09.2023 § 308  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen konsernipalveluyksikön 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 422  
  
 Valmistelija: viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen ja hallintojohtaja Suvi Posio, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Raision kaupunki on osallistunut vuosina 2022 ja 2023 Pride-tapahtumiin 
liputtamalla sateenkaarilipulla yhden päivän ajan. Molempina vuosina 
liputusajankohta on ollut elokuussa Raisio-päivänä, samana päivänä kuin 
Turun Pride-marssi. Liputuspäätös on tehty kaupungin johtoryhmässä ja 
lippu on liehunut kaupungintalolla. 
 
Liputus on symbolinen ele ja se kertoo kaupungin tehtävistä 
yhdenvertaisuuden edistäjänä ja syrjinnän ehkäisijänä. Yhä useammat 
kaupungit, viranomaiset, yritykset ja muut toimijat osallistuvat vuosittain 
Pride-liikkeeseen, koska ne haluavat muistuttaa omassa toiminnassaan 
sukupuolen ja seksuaalisuuden moninaisuudesta, yhdenvertaisuudesta ja 
ihmisoikeuksista. 
 
Kansainvälinen Pride-kuukausi on kesäkuu, mutta Pride-tapahtumia 
järjestetään ympäri vuoden. Turun Pride-tapahtumat ajoittuvat elokuulle ja 
maakunnan kuntien ja kaupunkien liputus onkin keskittynyt tästä syystä 
elokuuhun. Yhden päivän liputus on kaupungilta pieni ele, mutta sillä 
halutaan osoittaa, että teemme työtä yhdenvertaisuuden, ihmisoikeuksien 
ja tasa-arvon puolesta. Kaupungin tehtävät eivät näiltä osin ole 
muuttuneet, joten liputusta ei ole syytä lopettaa.  
 
Tällä hetkellä sateenkaarilipulle on liputuksen ajankohdasta johtuen ollut 
käytössä ainoastaan yksi salkopaikka. Elokuun viimeinen lauantai on 
Raisio-päivän ohella valtakunnallinen Suomen luonnon päivä ja 
kaupungintalon lipputankorivistö on varattu Suomen lipuille. Pride-lippu on 
ollut Raision vaakunalipun tilalla. Tästä syystä translipulle ei 
nykykäytännöllä ole kaupungintalon lipputangoissa tilaa. On mahdollista 
hankkia niin kutsuttu progressiivinen sateenkaarilippu, missä perinteiseen 
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sateenkaarilippuun yhdistyy mm. translipun värit. Päätöksen lipun 
hankinnasta tekee kaupungin johtoryhmä samalla, kun se päättää vuoden 
2024 liputuksen ajankohdasta.    
 
Liputuksesta syntyneet kustannukset ovat tähän mennessä olleet lippujen 
(yhteensä viisi kappaletta) hankintakulut. Lipun kappalehinta on noin sata 
euroa.     
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 
aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Mikko Kangasoja esitti Mika Koiviston kannattamana asian palauttamista 
uudelleen valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kannatettu palautusehdotus. 
Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, että käsittelyn jatkamista 
äänestävät jaa ja asian palauttamista äänestävät ei. Äänestysjärjestys 
hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä 
annettiin yhdeksän jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja Parkko, 
Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-Laurila, Jonna Mero, 
Emma Lindqvist, Jukka Rantala) ja kaksi ei-ääntä (Mika Koivisto, Mikko 
Kangasoja). Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus on päättänyt 
äänestyksen jälkeen jatkaa asian käsittelyä. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 133    
1250/00.04.02/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite translipun nostamisesta salkoon Priden 
kunniaksi 
 
Kaupunginvaltuusto 04.09.2023 § 99  
  
 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Esitän, että Raision kaupunki nostaa jatkossa Priden kunniaksi myös 

translipun salkoon sateenkaarilipun viereen ja osoittaa näin tukensa myös 
sukupuolivähemmistöille. 

 
Raisiossa 4.9.2023 
 
Emma Lindqvist Eveliina Tyyskänen 
Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 
Janne Laulumaa Anneli Kivijärvi 
Kristiina Engström Mirva Salonen 
Jonna Mero  Annika Ollila 
Jani Suominen Aleksi Suro 
Saila Rintee  Juha Hellstén” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 18.09.2023 § 310  
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen konsernipalveluyksikön 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 423  
  
 Valmistelija: viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen ja hallintojohtaja Suvi Posio, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Raision kaupunki on osallistunut vuosina 2022 ja 2023 Pride-tapahtumiin 
liputtamalla sateenkaarilipulla yhden päivän ajan. Molempina vuosina 
liputusajankohta on ollut elokuussa Raisio-päivänä, samana päivänä kuin 
Turun Pride-marssi. Liputuspäätös on tehty kaupungin johtoryhmässä ja 
lippu on liehunut kaupungintalolla. 
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Liputus on symbolinen ele ja se kertoo kaupungin tehtävistä 
yhdenvertaisuuden edistäjänä ja syrjinnän ehkäisijänä. Yhä useammat 
kaupungit, viranomaiset, yritykset ja muut toimijat osallistuvat vuosittain 
Pride-liikkeeseen, koska ne haluavat muistuttaa omassa toiminnassaan 
sukupuolen ja seksuaalisuuden moninaisuudesta, yhdenvertaisuudesta ja 
ihmisoikeuksista. 
 
Kansainvälinen Pride-kuukausi on kesäkuu, mutta Pride-tapahtumia 
järjestetään ympäri vuoden. Turun Pride-tapahtumat ajoittuvat elokuulle ja 
maakunnan kuntien ja kaupunkien liputus onkin keskittynyt tästä syystä 
elokuuhun. Yhden päivän liputus on kaupungilta pieni ele, mutta sillä 
halutaan osoittaa, että teemme työtä yhdenvertaisuuden, ihmisoikeuksien 
ja tasa-arvon puolesta. Kaupungin tehtävät eivät näiltä osin ole 
muuttuneet, joten liputusta ei ole syytä lopettaa.  
 
Tällä hetkellä sateenkaarilipulle on liputuksen ajankohdasta johtuen ollut 
käytössä ainoastaan yksi salkopaikka. Elokuun viimeinen lauantai on 
Raisio-päivän ohella valtakunnallinen Suomen luonnon päivä ja 
kaupungintalon lipputankorivistö on varattu Suomen lipuille. Pride-lippu on 
ollut Raision vaakunalipun tilalla. Tästä syystä translipulle ei 
nykykäytännöllä ole kaupungintalon lipputangoissa tilaa. On mahdollista 
hankkia niin kutsuttu progressiivinen sateenkaarilippu, missä perinteiseen 
sateenkaarilippuun yhdistyy mm. translipun värit. Päätöksen lipun 
hankinnasta tekee kaupungin johtoryhmä samalla, kun se päättää vuoden 
2024 liputuksen ajankohdasta.    
 
Liputuksesta syntyneet kustannukset ovat tähän mennessä olleet lippujen 
(yhteensä viisi kappaletta) hankintakulut. Lipun kappalehinta on noin sata 
euroa.     
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 
aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 134    
1251/00.04.02/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Pidettiin kokoustauko tämän asian jälkeen klo 14.40-14.55. 
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Vuoden 2024 talousarvio ja taloussuunnitelma 2025-2026 
 
Kaupunginhallitus 20.11.2023 § 403  
  
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Eero Vainio ja vt. talousjohtaja Sami 

Koskikallio, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kaupunginjohtajan katsaus vuoteen 2024 
 
Vuoden 2024 talousarviota laaditaan olosuhteissa, joissa Ukrainassa ja 
Israelissa käydään sotaa, inflaatio on asettunut korkeahkoihin lukemiin ja 
korkotasot näyttävät voivan asettua neljän prosentin tuntumaan. Siinä 
missä Yhdysvaltain talous on vahvassa iskussa Suomen rakennussektori 
on hiljaisempi kuin kertaakaan sitten talvisodan ja kotimaan 
talouskehityksen näkymä sumuinen. Vaikeasta maailmantilanteesta ja 
pandemiasta huolimatta Raisio on jatkanut kasvuaan neljättä vuotta eli 
meitä raisiolaisia on lähes 25.300. Seudullisena alisuoriutujanakin välillä 
pidetty Raisio on myös niittänyt menestystä erilaisissa kaupunkivertailuissa 
ollen muun muassa asuntoluottoluokituksessa Suomen parhaassa A-
luokassa. Raisio on myöskin noteerattu yhdeksi Suomen 
perheystävällisimmistä kaupungeista ja keskustan viheralueet ovat meillä 
parhaiten saavutettavissa. 
 
Vuonna 2023 on otettu lukuisia kehitysaskeleita kaupungin kehityksessä: 
palveluverkkopäätösten toteuttaminen alkoi Tiedonpuiston koulun 
rakennustöiden käynnistämisellä, Playa del Raisiota on kehitetty edelleen 
ja rannalla pidettiin menestyksekkäät festivaalit, asukasbudjettiprosessi 
otettiin onnistuneesti käyttöön, Suomen suurimpiin kuuluva virtavesien 
ennallistamishanke eli Raisionjoen ennallistaminen valmistui, Raision 
harrastamisen malli vakiintui ja uraauurtava “Hyvällä sykkeellä töissä” -
työhyvinvointihanke käynnistyi yhteistyössä Työterveyslaitoksen kanssa. 
Kaupunkistrategiaan perustuvaa kehittämistä on tehty laaja-alaisesti ja 
kumppanuuksia yritysten, yhdistysten ja naapurikaupunkien kanssa on 
vahvistettu. Kaupunkiin on sijoittunut edelleen merkittävä määrä uusia 
yrityksiä ja asukkaita. Vuoden 2024 talousarviossa on jatkettu strategian 
tavoitteiden ja mittaroinnin kehittämistä. 
 
Vuosi 2023 on ollut ensimmäinen vuosi, jolloin Raisiolla ei ole omia 
sosiaali- ja terveyspalveluita järjestettävänä ja näin ollen kaupunki on 
keskittynyt enemmän uuteen sivistys- ja mahdollistajakaupungin rooliin. 
Samalla valmistaudumme vuonna 2025 tapahtuvaan TE-palveluiden 
siirtoon kunnille osana Turun seudun työllisyysaluetta, jonka osaksi 
valmistellaan Raisiolle laajempaa vastuuta Turun seudun läntisten kuntien 
palveluiden järjestämisestä. 
 
Vuonna 2024 Raisio jatkaa edelleen vahvaa panostamista strategian 
toteuttamiseen ja kestävän kasvun rohkeaan rakentamiseen. Kaupungin 
tavoitteena on olla vehreä ja vetovoimainen uuden sukupolven 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 8/2023  32 (46) 

 
Kaupunginhallitus § 403 20.11.2023 
Kaupunginhallitus § 416 27.11.2023 
Kaupunginvaltuusto § 135 04.12.2023 
 
 

 

kasvukaupunki. Jatkamme panostamista uusien koulujen rakentamiseen, 
monipuolisten harrastusmahdollisuuksien tarjoamiseen lapsille ja nuorille 
sekä juhlimme Raision 50-vuotista kaupunkitaivalta suojelemalla Mälikkälä-
Kuninkojan Raision puoleiset metsät ja toteuttamalla asukasbudjetin 
ideoita. Panostamme myös ennätyksellisen paljon maahanmuuttajien 
kotoutumiseen ja laadimme uuden elinvoimaohjelman kasvun 
rakentamisen pelikirjaksi. Kaupunkisuunnittelussa keskiössä on keskustan 
arkkitehtuurikilpailu, jonka on tarkoitus toimia keskustavision päivityksenä 
ja Raision uuden keskustan asemakaavoituksen perustana. Lisäksi 
Raision juna-aseman suunnittelu etenee, merelliselle Raisiolle laaditaan 
visio ja yleiskaavan päivitystyö käynnistetään. 
 
Siinä missä vuosi 2024 on vielä ylijäämäinen näyttäytyvät 
taloussuunnitelmavuodet kaupungin kasvuinvestointien ja nousseen 
korkotason johdosta haasteellisilta ja vaativatkin merkittäviä menokasvun 
hillintätoimia sekä tuottojen kasvattamista. Vuoden 2024 aikana laaditaan 
vaihtoehtoisia tulojen parantamisen ja menokasvun hillintäsuunnitelmia, 
joiden tavoitteena on turvata kestävä kasvu, investointikyky ja talouden 
tasapainottuminen suunnitelmavuosien aikana. Ehdotukset tullaan 
laatimaan johtoryhmän valmistelusta ja tuodaan tarvittaessa erikseen 
päätöksentekoon vuoden 2024 aikana. 
 
Vuoden 2024 talousarvio on niukasti ylijäämäinen. Vuosikate on 8,4 
miljoonaa euroa ja tilikauden tulos on 0,05 miljoonaa euroa. 
Kaupunkilaisille tarjottavien palvelujen määrä ja laatu pysyvät laadukkaina. 
Investointeja sisältyy talousarvioon 31,4 miljoonaa euroa (netto) ja 
investoinneista noin 73,2 % kohdistuu talonrakennushankkeisiin. Raisio on 
liki 25.300 asukkaan vahvasti kehittyvä kasvukaupunki 150.000 asukkaan 
kaupungin palveluilla. Kiihtyvän muutoksen keskellä Raisio jatkaa kestävän 
kasvun rohkeaa rakentamista. 
 
Raision kaupungin vuoden 2024 tuloksen muodostuminen 
 
Raision kaupungin vuoden 2024 talousarvion valmistelun lähtökohtana on 
toiminut kaupunginhallituksen päättämä talousarviokehys, käydyt 
keskustelut talousarvion valmistelukokouksissa ja seminaareissa sekä 
kuluvan vuoden talouden ennuste. 
 
Myös vuonna 2024 yleinen talouskehitys sekä kustannusten kehitys 
sisältävät maailman tilanteen vuoksi edelleen paljon epävarmuustekijöitä. 
Kustannusten ja korkojen jatkuva nousu luo epävarmuutta tulevan 
talousarviovuoden arviointiin. Kaupungilla on edessään historiallisen suuria 
investointeja ja kaupungin kasvava asukasluku edellyttää toiminnallisia ja 
sitä kautta taloudellisia panostuksia palvelutarjonnan ylläpitämiseksi ja 
edelleen kehittämiseksi. Lisäksi sote-uudistuksen myötä tuloja ja menoja 
siirtyi hyvinvointialueelle, mutta kunnalle jäi hoidettavakseen lainat ja 
tulevat investoinnit aiempaa pienemmällä tulorahoituksella. 
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Raision kaupungin talousarvio 2024 ja taloussuunnitelma vuosille 2025 – 
2026 on laadittu kaupunginvaltuuston marraskuussa 2023 päättämien 
veroprosenttien mukaan kunnallisveroprosentin ollessa 7,60 prosenttia. 
Kiinteistöverot ovat vuoden 2023 tasolla. Hallitusohjelmaan sisältyvä 
yleinen kiinteistövero maapohjasta päätettiin ehdollisena 1,30 %:iin. 
 
Vuoden 2024 talousarviossa koko kaupungin tuottojen volyymi ilman 
rahoitustuottoja on noin 91,4 miljoonaa euroa. Verotulojen osuus on 60,5 
miljoonaa euroa, valtionosuuksien osuus 13,3 miljoonaa euroa ja 
toimintatuottojen osuus 17,6 miljoonaa euroa. 
 
Toimintakulujen kokonaisuus on noin 83,3 miljoonaa euroa. Toimintakulut 
jakaantuvat toimielimittäin seuraavasti: kaupunginhallitus 12,4 miljoonaa 
euroa, sivistyslautakunta 42,8 miljoonaa euroa, vapaa-aikalautakunta 4,3 
miljoonaa euroa, infralautakunta 22,4 miljoonaa euroa ja lupalautakunta 
1,5 miljoonaa euroa. Kaupungin merkittävin kuluerä on palkat; 
henkilöstökulut ovat yhteensä 50,4 miljoonaa euroa. 
 
Talousarviossa 2024 kaupungin tulos on 0,05 miljoonaa euroa 
ylijäämäinen. Investointeja esitetään tehtäväksi yhteensä 31,4 miljoonalla 
eurolla (netto). Kaupunki joutuu ottamaan uutta lainaa nettona noin 25 
miljoonaa euroa. Lainamäärä vuoden 2024 lopussa on arvion mukaan noin 
84,4 miljoonaa euroa ja lainamäärä asukasta kohden on 3284 
euroa/asukas. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle 
 
- että valtuusto hyväksyy oheisen talousarvion vuodelle 2024 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2025 – 2026, 
 
- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 
turvaamiseksi vuoden 2024 aikana 27.764.074 euron määrään asti. 
Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän 
lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 
 
o otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
- että kaupunginhallitus valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan 
tekemään hallituksen päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä 
muut tekniset korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä 
esitettyä lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden 
määrää hallituksen päätöksiä vastaaviksi. 
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Päätös Emma Lindqvist esitti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana, että 
synnytysavustus 60.000 euroa palautetaan budjettiin (talousarviokirjan s. 
18). 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että esittelijän päätösehdotus on jaa ja Lindqvistin ehdotus on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 
nimenhuutoäänestyksessä annettiin kuusi jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni 
Moislahti, Elisa Vuorinen, Mika Koivisto, Jonna Mero, Jukka Rantala) ja 
neljä ei-ääntä (Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-Laurila, 
Emma Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus on 
tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Pidettiin kokoustauko klo 10.40-10.50 
 
Päätettiin yksimielisesti lisätä luvun 6.4. taulukkoon ”Turun 
kaupunkiseudun kuntayhtymä”. 
 
Satu Rantanen, Jonni Moislahti ja Janne Laulumaa poistuivat luvun 6.5. 
”Raision Vesi Oy” käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi, he ovat yhtiön 
hallituksen jäseniä (esteellisyyden peruste HL 28 § 1 mom. 5 kohta, ns. 
yhteisöjäävi).  
 
Heikki Suominen ja Janne Laulumaa poistuivat luvun 6.6. ”Raision Vuokra-
asunnot Oy” käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi, he ovat yhtiön hallituksen 
jäseniä (esteellisyyden peruste HL 28 § 1 mom. 5 kohta, ns. yhteisöjäävi).  
 
Keskustelun jälkeen päätettiin yksimielisesti poistaa talousarviokirjan 
luvusta 6.6. s. 44 rivi ”kaupungin vuokraamat tukiasunnot”. 
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti muuttaa luvun 6.6. s. 43 virke: 
”Raision Vuokra-asuntojen yhtiöjärjestyksen päivitys käynnistetään vuoden 
2024 aikana.” muotoon ”Raision Vuokra-asuntojen yhtiöjärjestys 
päivitetään vuoden 2024 aikana.” 
 
Esittelijä ehdotti, että lisätään lukuun 9.1.2.2. s. 62 : ”Hyvinvoinnin, 
terveyden ja turvallisuuden johtamisen ja kehittämisen koordinointi 
tapahtuu konsernipalveluissa. Kaupungin johtoryhmä, 
hyvinvointikoordinaattori ja hyvinvointijaosto jatkavat hyvinvointityön 
kehittämistä vuonna 2024, jolloin päätettäväksi tulee muun muassa 
hyvinvointisuunnitelma. Hyvinvointijaostolle on talousarviossa varattu 40 
000 € toiminnan kehittämiseen.” Kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän 
ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Esittelijä ehdotti, että lisätään taulukkoon 9.1.3.1 s. 71 Kaupunkitasoiset 
Elinvoima- ja kilpailukykytoimialan strategiset sitovat tavoitteet strategisen 
tavoitteen ”Joukkoliikenteen kehittäminen” toiminnalliseen tavoitteeseen 
”Kehitämme linja-autoliikennettä vaikuttavasti (Runkoverkosto + sisäiset R-
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linjat)” seuraava mittari: ”Kaupungin sisäisten joukkoliikennelinjojen 
suunnittelu sekä yhteensovitus runkolinjaverkoston aloituksen yhteyteen 
sekä seuraavalle sopimuskaudelle vuodesta 2028 alkaen. Linjojen 
suunnittelu ja pohjavalmistelu toteutetaan kevään 2024 aikana. 
Tavoitteena on yhdistää mahdollisimman vaikuttavasti ja kattavasti uudet 
asuin- ja yritysalueet sekä raisiolaiset käyttäjät joukkoliikenteen äärelle. 
Linja-autoliikenteen käyttäjämäärä ja kustannukset.” Kaupunginhallitus 
hyväksyi esittelijän ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Päätettiin yksimielisesti, että muutetaan termi Mälikkälän-Kuninkojan 
metsä talousarviokirjassa Kuloistenmetsäksi.  
 
Pidettiin kokoustauko klo 11.35-12.30. 
 
Elisa Vuorinen poistui klo 11.35 ja Tanja Parkko saapui kokoukseen klo 
12.30.  
 
Hannele Lehto-Laurila ja Harri Seikola poistuivat klo 12.30 tämän asian 
aikana. 
 
Jani Suominen poistui klo 12.35 tämän asian aikana.  
 
Hannele Lehto-Laurila palasi kokoukseen klo 12.38. 
 
Mika Koivisto esitti Jukka Rantalan ja Emma Lindqvistin kannattamana, 
että kappaleeseen 9.3.2 tehdään lisäys: ”Yksityisteiden hoitoa jatketaan 
toistaiseksi.”  
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että esittelijän päätösehdotus on jaa ja Koiviston ehdotus on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 
nimenhuutoäänestyksessä annettiin seitsemän jaa-ääntä (Jari Salonen, 
Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele 
Lehto-Laurila, Jonna Mero) ja kolme ei-ääntä (Mika Koivisto, Jukka 
Rantala, Emma Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän 
päätösehdotus on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Jonna Mero esitti Emma Lindqvistin kannattamana muutosta kohtaan 
9.3.2: ”Harkon purkupäätös edellyttää asemakaavamuutosta, joka tehdään 
vuoden 2024 aikana. Purkuun varattu raha voidaan varata vuoden 2025 
talousarvioon.” 
 
Tanja Parkko esitti Jukka Rantalan kannattamana, että Harkon purkulupa 
haetaan ja Harkko puretaan vuoden 2024 aikana.  
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeavaa kannatettua esitystä. Puheenjohtaja esitti 
äänestysjärjestykseksi, että ensin äänestetään Meron ja Parkon esitykset 
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vastakkain siten, että Meron esitys on jaa ja Parkon esitys on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 
nimenhuutoäänestyksessä annettiin kaksi jaa-ääntä (Jonna Mero, Emma 
Lindqvist) ja kahdeksan ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja 
Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-Laurila, Mika 
Koivisto, Jukka Rantala). Puheenjohtaja totesi, että äänestyksen on 
voittanut Parkon esitys. Puheenjohtaja esitti, että seuraavaksi äänestetään 
vastakkain esittelijän pohjaehdotus ja Parkon esitys siten, että 
pohjaehdotus on jaa ja Parkon esitys ei. Äänestysjärjestys hyväksyttiin 
yksimielisesti. Suoritetussa nimenhuutoesitys annettiin kaksi jaa-ääntä 
(Jonna Mero, Emma Lindqvist) ja kahdeksan ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni 
Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-
Laurila, Mika Koivisto, Jukka Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Parkon 
esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Mika Koivisto esitti Jukka Rantalan kannattamana, että selvitetään 
kustannusvaikutukset, jos kasvisruokavaihtoehto muutetaan 
erityisruokavalioksi.  
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että esittelijän päätösehdotus on jaa ja Koiviston ehdotus on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 
nimenhuutoäänestyksessä annettiin kaksi jaa-ääntä (Jonna Mero, Emma 
Lindqvist) ja kahdeksan ei-ääntä (Jari Salonen, Jonni Moislahti, Tanja 
Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-Laurila, Mika 
Koivisto, Jukka Rantala). Puheenjohtaja totesi, että Koiviston esitys on 
tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 
 
Esittelijä ehdotti teknistä korjaus s. 86, pilaantuneiden maa-alueiden hoito, 
lisätään sulkuihin (-50.000 euroa, kj-kierros).  Kaupunginhallitus hyväksyi 
esittelijän ehdotuksen yksimielisesti.  
 
Jonni Moislahti ehdotti uutta riviä taulukkoon 9.4.2 s. 91: 
 
Strateginen tavoite 
Laadukas ja uudistuva varhaiskasvatus ja perusopetus 
 
Toiminnallinen tavoite 
Tasapainoinen talous ja tarkoituksenmukainen toiminnan järjestäminen. 
 
Kärkitoimenpide 
Varhaiskasvatuksen palveluntuotannossa otetaan huomioon, että 
monipuoliset palvelut ovat kustannustehokkaita, vastaavat asukkaiden 
tarpeita, tukevat sujuvaa arkea ja ovat hyvin saavutettavia. 
 
Mittarit 
Varhaiskasvatuksen oman tuotannon osuus ja ostopalvelun 
(=palveluseteli) osuus 
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Vastuutaho 
Sivistysjohtaja, varhaiskasvatusjohtaja 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi Moislahden esityksen yksimielisesti.  
 
Lisäksi kaupunginhallitus päätti yksimielisesti täydentää talousarviokirjan 
lukuun 9.4.4 sivulle 92 Kj-kierroksen muutoksen varhaiskasvatuksen 
palveluseteliin varattuun määrärahaan.  
 
Jonni Moislahti esitti Jonna Meron kannattamana, että hankitaan yksi 
kenttäkeitin esitetyn kahden sijasta (talousarviokirjan luku 10.3, s. 104). 
Kaupunginhallitus hyväksyi Moislahden esityksen yksimielisesti.  
 
Jani Suominen palasi kokoukseen klo 13.30. 
 
Harri Seikola palasi kokoukseen klo 13.35. 
 
Esittelijä ehdotti, että talousarviokirjasta poistetaan s. 105 rivi ”Uintikeskus 
Ulpukka perusparannus/uuden uimahallin rakentaminen, 70.000 euroa)”. 
Esittelijän esitys hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Jonna Mero esitti Jonni Moislahden kannattamana, että luvun 10.4.1 s. 107 
hanke 3042 Ensimaa (550.000 euroa) siirretään vuodelle eteenpäin 
vuodelle 2025. Kaupunginhallitus hyväksyi Meron esityksen yksimielisesti.  
 
Keskeytettiin tämän pykälän käsittely klo 13.55, pidettiin kokoustauko klo 
13.55-14.00 ja tauon jälkeen käsiteltiin § 404. Viranhaltijat 
kaupunginjohtajaa, henkilöstöjohtajaa ja hallintojohtajaa lukuun ottamatta 
poistuivat § 404 käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.  
 
Palattiin tämän pykälän käsittelyyn klo 15.30 § 404 käsittelyn jälkeen.  
 
Jonna Mero esitti, että maanhankintaan varattu määräraha lasketaan 2 
miljoonaan euroon ehdotetun 2,2 miljoonan euron sijasta. Esitys raukesi 
kannattamattomana.  
 
Mikko Kunttu poistui kokouksesta klo 15.40 tämän asian aikana.  
 
Esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että kaupunginhallitus jatkaa 
talousarvion 2024 ja taloussuunnitelman vuosille 2024-2026 käsittelyä 
seuraavassa kokouksessa. Kaupunginhallitus hyväksyi esittelijän muutetun 
päätösehdotuksen yksimielisesti. 

 
 
Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 416  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle 
 
- että valtuusto hyväksyy oheisen talousarvion vuodelle 2024 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2025 – 2026, 
 
- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 
turvaamiseksi vuoden 2024 aikana 27.764.074 euron määrään asti. 
Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän 
lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 
 
o otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
- että kaupunginhallitus valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan 
tekemään hallituksen päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä 
muut tekniset korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä 
esitettyä lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden 
määrää hallituksen päätöksiä vastaaviksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 
 

Päätös Merkittiin, että 27.11.2023 päivitetty talousarviokirja on lisätty sähköiseen 
kokousjärjestelmään 27.11.2023. 
 
Merkittiin, että talousarviokirjaan on tehty kokouksessa 20.11.2023 
hyväksytyt muutokset sekä valtionosuuksiin 24.11.2023 tiedoksi tulleet 
muutokset. Lisäksi kaupunginjohtajan muutettu esitys talousarviokirjan 
sivulle 17 alaotsikkoon ”Talouden tasapainotus”.  
 
 
Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 
 
Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle 
 
- että valtuusto hyväksyy oheisen talousarvion vuodelle 2024 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2025 – 2026, 
 
- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 
turvaamiseksi vuoden 2024 aikana 27.389.786 euron määrään asti. 
Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän 
lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 
 
o otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
- että kaupunginhallitus valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan 
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tekemään hallituksen päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä 
muut tekniset korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä 
esitettyä lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden 
määrää hallituksen päätöksiä vastaaviksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun 
päätösehdotuksen. 
 
Viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen poistui kokouksesta tämän asian jälkeen 
klo 16.58. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 04.12.2023 § 135    
911/02.02.00/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle 

 
- että valtuusto hyväksyy oheisen talousarvion vuodelle 2024 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2025 – 2026, 
 
- että lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 
turvaamiseksi vuoden 2024 aikana 27.389.786 euron määrään asti. 
Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän 
lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 
 
o otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
- että valtuusto valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään 
valtuuston päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset 
korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä 
lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää 
valtuuston päätöksiä vastaaviksi. 
 
 

Päätös Puheenjohtaja ehdotti, että aluksi pidetään ryhmäpuheenvuorot 
valtuustoryhmien suuruusjärjestyksessä, minkä jälkeen valtuusto käy 
yleiskeskustelun koko talousarviosta. Yleiskeskustelun jälkeen käsitellään 
talousarvioehdotukseen ja taloussuunnitelmaehdotukseen esitettävät 
muutokset lukukohtaisesti. 
 
Käsittelyjärjestys hyväksyttiin. 
 
Mika Koivisto saapui kokoukseen tämän asian aikana klo 15.53.  
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Nina Stenlund saapui kokoukseen tämän asian aikana klo 15.56. 
 
*** 
 
Luku 3.4. Raision kaupungin talouden ja toiminnan lähtökohdat 
 
Emma Lindqvist esitti Heikki Laineen ja Eveliina Tyyskäsen kannattamana, 
että s. 18 taulukkoon lisätään Synnytysavustukset 60.000 euroa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Emma Lindqvistin tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 21 
jaa-ääntä ja 21 ei-ääntä. Äänten mennessä tasan ratkaisee 
puheenjohtajan ääni. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi.  
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 1). 
 
*** 
 
Janne Aso esitti Elisa Vuorisen kannattamana, että talousarviokirjan 
luvussa 3.4. sivulla 17 oleva virke ”Vuoden 2024 aikana laaditaan 
vaihtoehtoisia skenaarioita tulojen kasvattamiseen ja menokasvun 
hillintään.”  korvataan virkkeellä "Vuoden 2025 talousarvion raamin 
asettamiseen mennessä laaditaan vaihtoehtoisia skenaarioita tulojen 
kasvattamiseen ja menokasvun hillintään." 
Valtuusto hyväksyi Ason esityksen yksimielisesti.  
 
Mikko Kangasoja esitti Mika Koiviston kannattamana, että lukuun 4 sivulle 
27 (Rahoitusriskit), lisätään toimenpide: Valtuustolle raportoidaan 
vuosittain investointien onnistumisesta. Esimerkiksi sisällöstä lisätöiden 
osuus ja vertailulaskelmia, kuten vaihtoehtoiskustannuksia.  
Valtuusto hyväksyi Kangasojan esityksen yksimielisesti.  
 
Tanja Parkko saapui kokoukseen klo 16.25 tämän asian aikana ja Teija 
Hurmerinta poistui kokouksesta.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että talousarviokirjaan s. 51 taulukkoon tehdään 
seuraavat korjaukset: 
Mylly-Antti, opettaja korjataan erityisluokanopettajaksi 
Varhaiskasvatus, avustaja korjataan varhaiskasvatuksen lastenhoitajaksi. 
 
*** 
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Luku 9.1.3 Kaupunginhallitus: Kh, kaupunkikehitys 
 
Juha Jormanainen esitti Emma Lindqvistin kannattamana, että lukuun 
9.1.3 kaupunkikehityksen tavoitteet taulukkoon s. 70 kohtaan 
”Joukkoliikenteen kehittäminen” lisätään uusi tavoite: ”Raisio liittyy Föli-
fillarijärjestelmään.” 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Juha Jormanaisen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 
jaa-ääntä ja 6 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 2). 
 
Ari Leinonen poistui klo 16.33 ja varajäsen Teija Hurmerinta tuli hänen 
sijalleen.  
 
Jani Suominen saapui kokoukseen tämän asian aikana klo 16.57. 
 
---- 
 
Luku 9.3 Infralautakunta 
 
Aarre Lehtonen esitti Eveliina Tyyskäsen, Mika Koiviston ja Heikki Laineen 
kannattamana, että yksityisteiden hoitoa jatketaan edelleen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Aarre Lehtosen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 
jaa-ääntä ja 17 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 3). 
 
*** 
 
Ari Korhonen esitti Heikki Laineen ja Aleksi Suron kannattamana lukuun 
9.3, että katuvalojen sammuttamisesta arkiöisin luovutaan.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
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suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Ari Korhosen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 26 
jaa-ääntä ja 17 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 4). 
 
*** 
 
Eveliina Tyyskänen esitti Kristiina Engströmin, Saila Rinteen ja Aarre 
Lehtosen kannattamana lukuun 9.3.2, että Harkon purkamisesta ei päätetä 
tässä talousarviossa vaan Harkon kohtalosta päätetään ensi vuonna 
asemakaavasta päätettäessä. Harkon purkuun varattu raha poistetaan 
talousarviosta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Eveliina Tyyskäsen tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 
jaa-ääntä ja 12 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 5). 
 
*** 
 
Kristiina Engström esitti Saila Rinteen ja Aleksi Suron kannattamana s. 86 
lukuun 9.3.3, että poistetaan kh:n lisäys "Lisäksi selvitetään 
kustannusvaikutukset, jos kasvisruokavaihtoehto muutetaan 
erityisruokavalioksi". 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja asiasta 
on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: 
suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Kristiina Engströmin tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei. 
Äänestysehdotus hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 20 
jaa-ääntä ja 23 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi, että Kristiina Engströmin 
ehdotus on tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 6). 
 
*** 
 
Pidettiin kokoustauko klo 17.25-17.35. 
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Puheenjohtaja ehdotti Ari Korhosen kannattamana, että päätösehdotus 
muutetaan muotoon: 
 
- valtuusto hyväksyy oheisen talousarvion vuodelle 2024 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2025 – 2026, 
 
- lainanottoa koskeva valtuutuspäätös on seuraava: 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista lainaa 
siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on 27.389.786 euroa. 
 
o kaupunginhallituksella on oikeus ottaa tilapäisluottoa maksuvalmiuden 
turvaamiseksi vuoden 2024 aikana 27.389.786 euron määrään asti. 
Lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin käyttöön liittyvän 
lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin tytäryhteisöille. 
 
o otettavat lainat voivat olla vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
- valtuusto valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään 
valtuuston päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset 
korjaukset talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä 
lainanottoa koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää 
valtuuston päätöksiä vastaaviksi. 
 
Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen yksimielisesti. 

 
Liitteet 

4 Talousarvio 2024 ja taloussuunnitelma 2025-2026 
5 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 1 
6 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 2 
7 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 3 
8 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 4 
9 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 5 
10 Äänestysluettelo 4.12.2023 § 135_äänestys 6 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 126, § 127, § 128, § 130, § 132, § 133, § 
134 
 
Muutoksenhakukielto 

 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 129, § 131, § 135 
 
Valitusosoitus  

 
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 

Valitusoikeus 
 
Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 

etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 
• kunnan jäsen. 
 

Valitusaika 
 
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaamisesta. 
  
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä 
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
• päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä. 
 

Valitusviranomainen 
 
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2-4, Turku 
Sähköpostiosoite: turku.hao@oikeus.fi 
Faksinumero: 029 42414  
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Puhelinnumero: 029 56 42410 (vaihde) 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 

Valituksen muoto ja sisältö 
 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
Valituksessa on ilmoitettava: 
 
1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 
 
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 
 
3) vaatimusten perustelut; 
 
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 
 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 
 
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 
 
Valitukseen on liitettävä: 
 
1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 
 
2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 
 
3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 
 

Oikeudenkäyntimaksu 
 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

